

## Dagsorden til møde d. 7 Marts 2013

Jo fra KØN tager billeder. Så mødet kommer til at have et brud (Lance)

Kage medbragt af: Jonas, Vibeke

Til stede: (navnerunde)

Mikkel, Thyge, Mette, Anne, Oskar, Jonas, Heidi, Vibeke, Nina, Lars, Martin, Louise, Krista, Kira, Ida, Anders, Christoffer, Allan, Morten.

### **1. Valg af dirigent og referent**

Dirigent: Mikkel

Referent: Lars Hougaard

### **2. Godkendelse af dagsorden**

√

### **3. Nyt fra formandsskabet**

#### *a. IT*

Lance: Der er sat Dropbox op. Alt bør lægges op. Vidensbank. Alt der kan have relevans for OR. Vi har tidligere mistet vidensbanken, så det her bør kunne forebygge et lignende tab. Kode: heldige9, bruger er OR mailen.

Der er mapper til grupperne. Så brug venligst disse, da det ellers hurtigt bliver uoverskueligt.

#### *b. Kontoret*

Heidi: Der er store ryd-op-dag den 15. Marts på kontoret. Der skal flyttes rundt så alle de "gamle" ryger ud. Så tøm jeres kasser hvis der er noget i holder af.

Der lægges op til fredagsbarsrundtur efterfølgende.

#### *c. Mødedatoer*

?

#### *i. Kageordning*

Denne sendes rundt senere i dag.

## 4. Politisk udvalg

### *a. Studienævnet*

Jonas – med venner

opfølgning fra sidst. Ordblinde får fra Støttecentret godkendelse til en uddannelse nu. Så der skal ikke søges hvert semester. Dog skal der sendes en mail til administrationen hver semester med de fag man regner med at skulle have ekstra tid til.

Alle ikke-danskere får 25% ekstra tid til eksaminer de to første semestre. I dansksprogede fag.

Kompendier: Det er besluttet af dekanatet at vi qua copy rights ikke kan ændre nuværende praksis, og derfor vil kompendier ikke blive tilbudt de studerende som tidligere. Det nuværende bibliotek er ret strikse med ikke at gå ind i denne gråzone.

Heidi: Stakladen vil dog godt hjælpe med at binde ind.

Nedre grænse for fag: mindre end 10 tilmeldte vil resultere i at fag ikke udbydes, ikke alle er dog i denne kategori. Det vil fremgå af fagets beskrivelse om dette er et af de fag der kan udgå.

Vær opmærksom på at enkelte fag ikke udbydes hvert år. F.eks. udbyder Torben M. Andersen sine to fag med 4 semestres lag. Så planlæg jeres kandidat, og spred gerne ordet om dette.

Husk at mind folk om denne nedre grænse, og om planlægning af studie.

Raaballe: Eksamensklager bliver ikke taget op i SN. Så det er op til Chalotte at tage sig af denne. Send dog meget gerne klager. Fællesklager er vigtige at få forfattet da disse vægtes anderledes en enkeltklager, og fællesklager kommer forbi SN. Der opfordres til at klage hvis der er uregelmæssigheder.

Mange har ikke klaget individuelt selvom de var utilfredse. De har været utrygge ved Johannes. Derfor kunne en fællesklage også være et alternativ.

SN rep. går videre med undersøgelse af om re.eks. var med intern censur.

Da der kun foreligger enkeltklager, vil årgangen som helhed ikke blive taget op til evaluering.

Læsepladser: Mie (ikke til stede) tog dette op på SN, og ville gå videre med det. Oskar melder ind at de er gået videre.

Fagbeskrivelser: Samtlige fag godkendes, på nær to, dog er de godkendt nu.

Nina: Fagbeskrivelser på separat side stemmer ikke overens med katalog. Det svares at man bør "klikke" sig frem via hjemmeside da der via google kan findes alternative fagbeskrivelser. Der snakkes specifikt om selve studieordningen.

Heidi opfordre til at de som finder denne uoverensstemmelse sender en mail til SN rep.

Jonas tager dette med videre til SN.

At Finance grenen halter tages med videre, og der ligger seks Merc. Fag til bedømmelse om disse kan indgå i Oecon.

Mangel på 5-ECTS fag – disse skal tages samtidig med bachelor skrivning. Der opfordres til at sende SN-reps. mails med forslag til 5-points fag. Der er Company Law, Projekt Mgmt, Management Control Systems

Micro: Nafziger & Koch er ved at brygge et Eksperimental Economics fag sammen til 5 point (ved siden af bacheloren) eller et 10-points fag til kandidaten. Opsætning af forsøg, et egentlig metodefag udi eksperimenter. Dette kan være relevant for opgaveskrivning, samt eventuelle jobs senere.

Er der stemning for dette: Der er generel god stemning for faget. Undgå overlap med Econ&Psyc (kandidatfag). Der er stemning for 5-points til 6. semester.

SN-reps har sendt flg. til vurdering: Monetary Policy, Programmering, Real Options, Intro til Corporate Governance, Money and Banking, Om ikke andet så for at vi kan vise at der er efterspørgsel efter fagene.

Planlægning af valgfag til kandidaten: Chalotte har lavet klynger der lægges sammen, for at undgå alt for mange overlap.

1. Otte bachelor valgfag
2. Linjefag (dem man skal have tre af)
3. "resten" alle 5-og 6-tusinde fag.

Det kan med andre ord ikke garanteres at fag fra forskellige klynger falder oven i hinanden.

Hvis der findes "fag-par" som ofte tages sammen og som ligger i forskellige klynger kan det forespørges at denne bibetingelse lægges ned over algoritmen.

SN-reps vil søge relevante fag-par. Forslag modtages med kyshånd.

Bacheloren er planlagt så fag ikke ligger oven i hinanden. Dette kan ikke lade sig gøre på kandidaten.

Område SN. Det vil koste 500kr pr ECTS hvis man vil skifte studieretning og skal læse op. Såfremt faget ikke fremgår af ens egen studieordning (tom-plads ordningen)

Alle skal skifte til BlackBoard til efterårssemestret. BSS er de eneste der har meldt ind at vi er klar til skiftet.

Hyllebergs idé er at vi kan modellere BB ved at skynde os ind og være de første brugere.

Martin: Studievejledning har været effektive til at få folk væk fra læsepladser ved deres post. Da de har booket lokalerne. Per Dalbjerg er på sagen.

Martin: spørger til valg af valgfag for 5. semester. Lance svarer at der kommer en mail inden længe. De datoer der er på hjemmesiden må indtil videre anses som "vejledende".

#### *b. Akademisk råd*

Allan – deltog ikke da han var til SU-debat.

Overview om advanced studies institut. Fælles institut for Ph.D fra mange institutter.

Psykisk APV (arbejdsplads vurdering): Overordnet set der skidt ud, for ARTS og BSS ser det endnu værre ud. Mange spændende tal.

Eksempler: 0% af TAP tror at FUP får en positiv effekt på langt sigt. 40% VIP vil ikke anbefale stedet. 40% er svært stressede.

Der bliver sendt link rundt på oeconmail.

Nuværende dekan for Science bliver ny Rektor.

Der er i den forbindelse rod med fratrædelsen af Lauritz.

Diskussion om 50-40-10 ordningen af VIP skal stå ved magt. Forskning – undervisning – administration.

Man er nu nervøs for at ministeriet skal til at detailstyre professorers tid. Dette vil være skidt for uafhængigheden.

Artikel i Weekendavisen om at videnskabelig artikler får mange medforfattere. Selvom der ikke har været et egentligt bidrag. Dette må man gerne byde ind med til Allan hvis man har en holdning eller hører noget.

*c. Fællesrådet*

Martin

Der blev diskuteret fremtid for udvalg:

SU debat: (Allan): otte punkter.

Omregulering af SU efter SATS puljen, i stedet for løn markedet.

Automatisk tilmelding til eksaminer (30ECTS). Man kan ikke framelde sig disse. Så uhyre rigtigt.

Fra ungdomsuddannelse til videregående vil man kun få fem års SU hvis man bruger mere end to år mellem.

Man må kun være "bagud" med 30ECTS. Pt. er det 60ECTS. (opmærksom på et opgør med retskrav – at man er selvskrevet til at kunne tage en kandidat efter endt bachelor. Der skal altså søges om optagelse på kandidaten. Allan spekulerer at dette sker om kort tid)

Skribentweekend: Der er tilbud til særligt de bladansvarlige. Martin vil tjekke op på dato, så gå til ham hvis du er interesseret, eller kender nogen der er.

*d. DJØF*

Vibeke

Der er møde på torsdag. Ny bestyrelse til DJØF studerende.

Lance

Afgår som Næst Formand på torsdag.

Kampvalg til ham med pengene (politisk næstformand): Jurist fra Aarhus, og Statskundskaber fra Aarhus.

Vi får fortsat tilskud fra DJØF. Vi forpligter os til at reklamere for DJØF ved at sætte et logo på vore standard plakater.

Det har ikke tidligere været svært at argumentere for dette bidrag. Men fremadrettet har vi ikke Lance. Derfor skal vi blive bedre til at deltage i DJØF arrangementerne. Så vi kan vise at vi er engagerede.

Gå evt. til Christoffer hvis det har interesse.

DJØF har ligeledes en pulje man kan søge løbende til enkeltprojekter på 50k. Heidi mener ikke denne bliver brugt, så hun opfordrer til at

man søger midler herigennem. Primært til faglige arrangementer for DJØF medlemmer.

*e. Departmental forum*

Lance

Rådgivende forum for Würtz. Mødet i sidste uge blev udskudt til i morgen, fredag.

De skal diskutere APV.

## **5. Aktivitetsudvalget**

Louise

EØ/Oecon-aftenen ligger d. 11. april.

To klasselokaler, et til hver retning, med spisning.

Heidi og andre mener der kommer mange. Så store klasselokaler bedes overvejet. Eventuelt auditorier.

DGP: problemer med location, S-bygn er booket af andre. Så eventuelt leje af telt. Der søges midler af det tidligere Økonomisk Bogformidling. ØB ville helst ikke sende penge efter lyd/lys, så de hælder umiddelbart til at sponsorere DGP i stedet.

Det tænkes i at ØF holder fest med PF denne dag i Samf. Kantine. Så sender de busser og vi fester deroppe.

Martin

Mingolf skal nævnes. Sker i aften.

Nina – dimission – lørdag 4. maj

Det går strygende. Der er oprettet Facebook event, og rygtet spredes. Esben Kolind er skaffet nok engang. Der sendes liste rundt (og mail) så man kan skrive på om man kan hjælpe.

Der opfordres til at gøre dette, da det plejer at være super hyggeligt.

Citat Jonas: Vi drikker os fulde om aftenen.

Citat Lance: Der er sange og instrumenter.

## **6. Task-force**

Oskar – slideshow. (på vegne af sig selv, Rikke og Karen Marie)

Opsummering, og stillingtagen til om de skal gå videre.

Skærme til gruppearbejde - √

Læsesal i S-balkon: tre tilbud. OR skal tages stilling. Udvalget lægger op til forslag 1.

Martin: foreslår at lukke døren af. Oskar nævner at der ikke umiddelbart er gennemgang så det skulle ikke være nødvendigt.

Anders: nævner at der ikke behøver være lukket af ved vinduespladser. Oskar giver ret.

Jonas: vil ikke have pladsen ved vinduet. Han mindes om forskellige præferencer. Oskar medgiver at der nok skal være noget der skærmer for benene, så "publikum" ikke kan kigge op.

Anne: vil godt ændre til flere pladser. Oskar vil godt då videre, men er ikke positiv overfor om der er plads, eller om det er muligt.

Anders: Spørger til planer om køkkenet. Oskar har ingen, men opfordrer til at nogle af de sidste midler afsættes til at gøre dette lækkert (mikroovn m.v.)

Heidi: Ingen ved hvem der styre hvilke lokaler. Hun pointerer at disse helst ikke skal indgå i booking systemet. Oskar medgiver at dette hele tiden har været meningen.

Jonas: nævner at S. Søborg var forbi for at uddele skideballe for køkkenet ved OR kontoret. Så hvis vi vil have køkkenet ved læsepladsen skal der forbedres her. Og egentlig også hvis det ikke skal pilles ned ved OR kontoret.

Heidi presser for afstemning. Dirigenten mener der er plads til mere diskussion.

Martin: nævner igen eventuelt problem med gennemgang. Der håbes det ikke bliver et problem.

Der stemmes, og alle er berettigede. Der er flertal for første udkast.

## Studielounge i M

Penge til overs. Gode muligheder for samarbejde med ABC.

Oskar nævner at både KM, Rikke, og han selv er på vej imod nye udfordringer. Han søger derfor frivillige til at gå videre med dette sidste projekt, og eventuelt andre projekter.

Lance vil stå for at sende info rundt til interesserede.

## **7. Bladet Ø**

### a. Deadlines

Deadlines vil komme op på OR tavlen. Næste er 12. marts

## **8. Eventuelt**

Martin

Ang. Cykelkælder. Ingen ved at der er bad og opbevaringsfaciliteter. Han vil godt have at OR sender info ud om disse faciliteter.

**Mødet er hævet!**